
OAS bestyrelsesmøde                                                                                 

 

Tid og sted: onsdag d. 28. sept.. 2022 kl.18.30 på kasernen lokal 3.45 

Inviterede gæster: Gert Fahlberg, DOF og Klaus Bo Jensen, turguide 

Afbud: Gabor 

Referent:  Preben Jensen 

 

Vi bruger den første halve time på at få lidt at spise i anledning af ”vores” nye lokale 

 

EMNER:                 Ansvarlig 

Forretningsorden    Bedes gennemlæst. Skal noget ændres?  Under konstituering fjernes valg af 

                                sekretær, og under afholdelse af møder ændres afholdelse som udgangspunkt 

                                sker i klublokalet på kasernen. Ny udgave udarbejdes.   KA 

     

Sidste møde            Kommentarer? Godkendt indhold og form. 

 

Opgavefordeling      Kort gennemgået 

  

Kaserne lokalet       Orientering om brug. Kaffemaskine? Opsamling? Projektor.. 

                                Lokalet åben for medlemmer hver fredag kl. 13-15. Evt. onsdage kl. 19-21. 

                                Kommunal indvielse den 10.okt., hvor OAS står med en stand i klublokalet. 

           Bemandes nok af Viggo, Else, Kaj og Lars P. 

           Kaffemaskine købt. Må ikke stå fremme efter brug. 

           Projektor købes ikke. Lars MA har tilbudt, at vi kan låne hans. 

 

Turplan 2023           Forslag til ændringer? Godkendelse af turledere. Kiskelund? 

                                Det blev besluttet, at nedsætte et turudvalg bestående af Klaus Bo, Lars Peter og 

                                Lars Møller til at lave turplanerne. 

 

Nye guider?             Forslag? Instruktion? Flere forslag. 

 

Økonomisk status     kr.41t. Kontingent OK. Udg. til Panurus kr.10t. Øvrig kr.2t 

 

Medlemsstatus:         Nu ca. 230 betalende + 23 ægtef. 

  

Vores hjemmeside.    Forbedringer?  Omtale af Web Blokken i Panurus overvejes.              Per 

   

Arrangementer:       Afholdte: Kær Vestermark, Kulturnatten, Universe, Naturens dag.             

            Kommende: Åbent hus på kasernen. Nordborg naturskole i okt.. 

            Novana ønsker et møde  23.nov. kl. 19.00. Sker i vores lokale. 

            Deltagelse i bibliotekets arrangementer? Ja – nok 2 gange om året. 

           Ideer til stande efterlyses? Behandles i vores åbningstider 

 

Folkeuniversitetet   Temadag afholdt 17/9 Skal vi fortsætte? Ja. Vi imødeser de kommende forslag. 

 

Foreningsaftner:     Styres af Viggo og Klaus. Emner? Pt i bero? Udspil fra Viggo og Klaus senere. 

            Forslag om aften med lokale fuglelokaliteter? Eller med Martin Iversen.   

            Fuglestemmer? 

 

Møde m. NST           Fællesmøde med DOF afholdes årligt. Husk pas på kort. 

 

Generalforsamling  På valg 2023 er Viggo, Lars P., Preben og Per. Forventes at fortsætte. Preben fri 

                                for ture og stande. 

 



Panurus:                  Antal bør øges fra 225 eks. til 250. Forsat behov for artikler. 

 

DOF Sdjl.                 Stadig fint samarbejde. Pt. med ture og engfugleprojektet 
 

Strandengfugle         Ønskes behandlet. Er indberetninger på plads? Ja. Gert F. har rundsendt en 

                                        foreløbig optælling. Opfølgningsmøde imødeses. 
 

Saksenlund             kort orientering. Kaj er med i en styregruppe. 
 

Nye/ gl. bøger           Køb af bøger fra Erritsøe? Bevilget 1000 kr. til bogudvalg Else og Lars Peter 

                                           Køb af Fugleåret 2021 besluttet.                       KA 

Gættekonkurrence:   Tages op med Sv. O.   
 

Lytteudstyr             Status? Peter Schwartz Jensen, Henrik Henriksen og Lars Peter Hansen træner 

                                     ihærdigt og kan mere og mere. Allerede nogle enkelte resultater. 
         

Sdbg.s ansvarsfugl    Opsatte kasser klargøres+ nye snart op Nogle kasser vil skulle tilses 2 gange. 

                                  Køb af ekstra stang vedtaget.    KA 

   

Birkepøl projektet     Status? Projektleder Alexander. Det grønne råd.  Afventer afgørelse om 

                                  erstatningsstørrelse til landmændene. 

 

Solcellepark              Mjang + 4 andre. 

 

Fugletårne                Torup made, Mjang Dam – under planlægning. Hvad med Hartsø? Opgives. 

               

Fugle & Natur          Ture indrykkes normalt i Fugle og natur af Gabor  GG 

 

Fuglekasser              Beholdning og ønsker? Viggo har 1. Nyanskaffelser? Ikke pt 

                                 Lars Peter har  foræret sine ca. 10 kasser til Kær Vestermark 

  

Annoncering             Kommunens folder – Ud i naturen  (vi er med nogle ture) 

 

Vores ørne?             Mjang Dam positiv. 13 havørneunger på vingerne i 2022 i Sønderjylland. 

 

Mursejlere             Slottet. Kasernen. Virker som om bestanden er uændret. 

 

Pas på kort.              Indberetning til NST ved sjældne fugles reder inkl. musvåge – via Kaj 

 

Eventuelt?            Opfordring til referat om evt. kommende arrangementer vedr. natur m.v.?? 

            Opfordring til at tage andre med på evt. ”hitture”. 

             En bustur til? Mandø? Behandles af turudvalget. Nok kørsel i privatbiler. 

                                  Anvendelse af Zello. Der var ikke stemning for indførelse i vores område. 

              

              

              


